
Jørn Holger Christensen

Thorkildsvej 19, 3700 Rønne – Tlf.: 86 42 48 59 – E-mail: dsl495521@vip.cybercity.dk

Rønne, den 15. september 2012
Ministeriet for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri
NaturErhvervstyrelsen
Nyropsgade 30, 1780 København V

Att. Fødevareminister Mette Gjerskov

Vedr.: Center for Jordbrug; Økologi J.nr.: 2012-0099222.

Tusind tak for besvarelsen af min mail om offentlig adgang til 10 meter bræmmer langs 
vandløb og ved søer, hvor Fødeministeren ville sikre offentlig adgang til.

I ministerens svar til mig, står bl.a. (citat): ”Den tidligere regering indførte en særregel i 
randzoneloven” (citat slut)
Videre står der i svaret fra ministeren (citat): ”Det er denne særregel, som nu forslås 
ophævet. Når undtagelsen er fjernet, vil offentligheden have den samme adgang til den 
nye natur i randzonerne, som der er til alle andre naturarealer efter reglerne i 
naturbeskyttelsesloven. Der er altså ikke tale om, at der bliver foreslået en videre adgang 
til randzonerne end den adgang, der igennem mange år har været gældende for alle andre 
naturarealer.” (citat slut)

Skal jeg forstå det derhen, at Fødevareministeren agter at følge Naturbeskyttelseslovens 
afsnit om ”Udyrkede arealer” på den måde som beskrevet herunder(citat fra loven):

§ 24. Udyrkede arealer er åbne for færdsel til fods og ophold, hvis der er lovlig adgang 
dertil. Adgang sker på eget ansvar. Hunde skal føres i snor.

Stk. 2. Ejeren kan forbyde adgang på dage, hvor der holdes jagt, eller i områder, hvor der 
foregår intensivt landbrugsarbejde.

Stk. 3. Til privatejede, udyrkede arealer er der kun adgang fra kl. 6 til solnedgang. Ophold 
må ikke finde sted inden for 150 m fra beboelses- og driftsbygninger.

Stk. 4. Bestemmelsen i stk. 1, 1. punktum, gælder ikke privatejede arealer, der i deres 
helhed er forsvarligt hegnede. Bestemmelsen gælder heller ikke de bræmmer langs 
vandløb og søer, som efter lov om vandløb skal holdes udyrkede, medmindre de 
grænser op til arealer, der er åbne for offentlighedens adgang.” (citat slut)

Jeg ser frem til ministerens svar på, at vi er helt enige om ovenstående!

Venlig hilsen

Jørn Holger Christensen
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